

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, NOVEMBER 29, 1977
(5)

[Text]

The Standing Committee on Justice and Legal Affairs met at 3:43 o'clock p.m. this day.

Members of the Committee present: Messrs. Blaker, Côté, Halliday, Herbert, Mrs. Holt, Messrs. Jarvis, Lawrence, Lee, Leggatt, MacGuigan, Marceau, MacKay, McGrath, Nielsen, Olivier, Poulin, Robinson, Trudel, Woolliams and Young.

Other Members present: Messrs. Howie and McCleave.

Appearing: The Honourable Francis Fox, Solicitor General of Canada.

Witnesses: From the Royal Canadian Mounted Police: Mr. M. R. Dare, Director General, Security Service; Mr. R. H. Simmonds, Commissioner and Mr. J. P. Drapeau, Deputy Commissioner. *From the Department of the Solicitor General:* Mr. R. P. Bourne, Assistant Deputy Minister, Police and Security Planning and Analysis.

By unanimous consent, Mr. Robinson was elected Acting-Chairman of the Committee.

The Committee resumed consideration of its Order of Reference dated Wednesday, November 9, 1977, relating to the Supplementary Estimates (A) for the fiscal year ending March 31, 1978. (*See Minutes of Proceedings, Tuesday, November 22, 1977, Issue No. 1*).

Mr. Jarvis moved,—That the Minister of Consumer and Corporate Affairs be invited to appear before this Committee to explain or clarify his remarks about the integrity of this Committee.

And debate arising thereon;

The Chairman, Mr. Mark MacGuigan, assumed the Chair.

And debate continuing on the motion of Mr. Jarvis,—That the Minister of Consumer and Corporate Affairs be invited to appear before this Committee to explain or clarify his remarks about the integrity of this Committee.

Later, the question being put on the motion, it was, by a show of hands, negatived: YEAS: 8; NAYS: 10.

By unanimous consent, it was agreed,—That the *in camera* tour of the RCMP headquarters be postponed until next week.

The Committee resumed consideration of Vote 1a under SOLICITOR GENERAL.

The Minister and the witnesses answered questions.

At 6:01 o'clock p.m., the Committee adjourned until 8:00 o'clock p.m. this day.

EVENING SITTING

(6)

The Standing Committee on Justice and Legal Affairs met at 8:09 o'clock p.m. this day, the Chairman, Mr. MacGuigan, presiding.

Members of the Committee present: Messrs. Blaker, Côté, Halliday, Mrs. Holt, Messrs. Jarvis, Lawrence, MacGuigan,

PROCÈS-VERBAL

LE MARDI 29 NOVEMBRE 1977
(5)

[Traduction]

Le Comité permanent de la justice et des questions juridiques se réunit aujourd'hui à 15 h 43.

Membres du Comité présents: MM. Blaker, Côté, Halliday, Herbert, M^{me} Holt, MM. Jarvis, Lawrence, Lee, Leggatt, MacGuigan, Marceau, MacKay, McGrath, Nielsen, Olivier, Poulin, Robinson, Trudel, Woolliams et Young.

Autres députés présents: MM. Howie et McCleave.

Comparait: L'honorable Francis Fox, Solliciteur général du Canada.

Témoins: De la Gendarmerie royale du Canada: M. M. R. Dare, directeur général de la sécurité; M. R. H. Simmonds, commissaire et M. J. P. Drapeau, sous-commissaire. *Du ministère du Solliciteur général:* M. R. P. Bourne, sous-ministre adjoint, Planification et analyse de la police et de la sécurité.

Du consentement unanime, M. Robinson est élu président suppléant du Comité.

Le Comité poursuit l'étude de son ordre de renvoi du mercredi 9 novembre 1977 portant sur le Budget supplémentaire (A) pour l'année financière se terminant le 31 mars 1978. (*Voir procès-verbal du mardi 22 novembre 1977, fascicule n° 1*).

M. Jarvis propose,—Que le ministre de la Consommation et des Corporations soit invité à comparaître devant le Comité pour expliquer ses remarques sur l'intégrité du Comité.

Le débat s'engage par la suite.

Le président, M. Mark MacGuigan, assume la présidence.

Le débat se poursuit sur la motion de M. Jarvis,—Que le ministre de la Consommation et des Corporations soit invité à comparaître devant le Comité pour expliquer ses remarques sur l'intégrité du Comité.

Un peu plus tard, la motion, mise aux voix, est rejetée par un vote à main levée par 10 voix contre 8.

Du consentement unanime, il est convenu,—Que la visite à huis-clos du quartier général de la GRC soit reportée à la semaine prochaine.

Le Comité poursuit l'étude du Crédit 1a sous la rubrique SOLLICITEUR GÉNÉRAL.

Le ministre et les témoins répondent aux questions.

A 18 h 01, le Comité suspend ses travaux jusqu'à 20 heures.

SÉANCE DU SOIR

(6)

Le Comité permanent de la justice et des questions juridiques se réunit aujourd'hui à 20 h 09 sous la présidence de M. MacGuigan (président).

Membres du Comité présents: MM. Blaker, Côté, Halliday, M^{me} Holt, MM. Jarvis, Lawrence, MacGuigan, Marceau,